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PM Rotel III (Dnr KS 2023/805) 

Betänkandet - Samhället mot skolattacker (SOU 
2023:28) 
 

Remiss från Utbildningsdepartementet 
Remisstid den 31 oktober 2023 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Emilia Bjuggren 

Sammanfattning av ärendet 

Syftet med skolsäkerhetsutredningen är att barn, elever, lärare, rektorer och annan 

personal ska ha en säker och trygg utbildnings- och arbetsmiljö. Betänkandet 

Samhället mot skolattacker (2023:28) avser ett första delbetänkande. Ett 

slutbetänkande planeras att läggas fram sista februari 2024. Remissen lyfter två 

huvudsakliga frågor: 

1. Lämplig organisering av lokala eller regionala operativa organ för samverkan 

i individärenden som rör oro för skolattacker. 

2. Hur det förebyggande arbetet mot sådana kan stärkas. 

Stockholms stad har fått utredningen på remiss för yttrande. 

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden, 

socialnämnden, utbildningsnämnden, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd, 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd och Kungsholmens stadsdelsnämnd. 

Arbetsmarknadsförvaltningen har inkommit med kontorsyttrande. 

Stadsledningskontoret anser att Center mot våldsbejakande extremisms, CVE, roll 

som kunskapsgivande instans skall värnas och utvecklas, bland annat genom 

framtagande av metodmaterial, men att insatserna i individärenden bättre hanteras 

inom existerande samverkansformer.  

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Remissen besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadens 

promemoria. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
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Arbetsmarknadsförvaltningen välkomnar utredningen, men anser att 

vuxenutbildningens perspektiv behöver tydliggöras i det slutliga förslaget. 

Socialnämnden ser positivt på att arbetet med att förebygga skolattacker inkorporeras 

som en del i ett övergripande och samordnat arbete. Samtidigt ser man att eventuella 

konsekvenser av utredningens förslag för kommunernas vidkommande, behöver 

göras på nytt längre fram inom ramen för arbetet med slutbetänkandet och 

framtagande av det föreslagna metodstödet, då det behöver bli tydligare och mer 

konkret vem som ska ansvara för vad och dess konsekvenser, innan bedömningen 

görs.  

Utbildningsnämnden ställer sig positiv till förslagen i utredningen och stödjer 

utredningens förslag att Center mot våldsbejakande extremisms kunskap kan tillföra 

värdefull kunskap och information i svårare individärenden på lokal nivå utan hinder 

av sekretess. Vidare ställer sig nämnden också positiv till förslaget om att ta fram ett 

metodstöd och arbetssätt. 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd är generellt positiv till förslaget, särskilt 

kring ett förankrat metodstöd, och ett förändrat arbetssätt kring orosanmälningar. 

Samtidigt finns farhågor om att samverkan mellan verksamheter och socialtjänst kan 

försvåras när ytterligare en aktör involveras, bland annat genom att ärenden inte 

kommer till socialtjänstens vetskap.  

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd lyfter att det är den lokala samverkan som har 

störst inverkan på det förebyggande arbetet generellt, men också för att förhindra en 

skolattack. Därmed ställer man sig tvekande till att CVE ska hantera dessa 

individärenden. Nämnden ställer sig positiv till utredningens förslag om att ta fram 

metoder och arbetssätt.  

Kungsholmens stadsdelsnämnd ställer sig positiv till utredningens förslag om att CVE 

får i uppdrag att vara en central stödfunktion i arbetet mot skolattacker, samt att 

samverkan kring frågan inordnas i existerande samverkansformer.  

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Jag välkomnar skolsäkerhetsutredningens delbetänkande om att stärka arbetet med att 

förebygga skolattacker och andra våldsdåd genom ett ändamålsenligt och effektivt 

stöd i det förebyggande arbetet. Tyvärr är detta en risk som alla skolor måste ha 

beredskap att hantera. 

Redan idag fyller CVE en viktig funktion för de kommunala verksamheterna genom 

att bidra med sakkunskap. Vi ser positivt på att utveckla stödet till berörda aktörer så 

att det blir mer ändamålsenligt och tydligt. 

Utredningen föreslår ett utökat särskilt uppdrag och utökat mandat att kunna bistå 

kommuner och andra aktörer rörande individärenden och samverka runt dem. 

Arbetet och ansvaret med att stödja individer i riskzon och vid behov agera och fatta 

nödvändiga beslut om åtgärder eller stödinsatser ligger idag på ett antal aktörer med 
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olika kompetenser och möjligheter att agera utifrån individens och situationens 

karaktär. Tillsammans kan dessa också förebygga och förhindra att skolattacker sker. 

Arbetet är i hög grad centrerat kring enskilda individer och hanteras inom existerande 

samarbetsformer. 

Hur en förstärkt roll ska utformas är inte tydligt beskrivet i delbetänkandet. Givet att 

CVE saknar ansvar och mandat att besluta om åtgärder eller stödinsatser för enskilda 

finns det risker i att arbetet kompliceras i och med denna åtgärd. Snarare än att låta 

CVE få en myndighetsroll ser vi behovet av att fortsätta utveckla stödet till det 

förebyggande arbetet. CVE:s främsta bidrag till arbetet bör vara att fokusera på att 

öka kompetensen hos existerande aktörer genom kunskapsunderlag och utvecklande 

av nya metoder. 

I metodutvecklingsarbetet behöver det säkerställas att det slutliga materialet omfattar 

stöd för fler årskurser och skolformer. Det preventiva arbetet kan stärkas om personal 

i lägre årskurser kan få stöd i att hantera oro kring elever, även om risken för attacker 

av elever inom dessa årskurser är låg. Samtidigt går det inte att utesluta att det finns 

oro för skolattacker även inom vuxenutbildningen, varpå metodarbetet även behöver 

innefatta denna skolform.  

I övrigt vill jag hänvisa till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

Stockholm den 18 oktober 2023 

Emilia Bjuggren 

Bilaga 

Remiss - Betänkandet - Samhället mot skolattacker (SOU 2023:28), dnr KS 2023-

805-1.1 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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Ärendet 

Syftet med skolsäkerhetsutredningen är att barn, elever, lärare, rektorer och annan 

personal ska ha en säker och trygg utbildnings- och arbetsmiljö. Aktuell remiss avser 

ett första delbetänkande. Ett slutbetänkande planeras att läggas fram sista februari 

2024. Remissen lyfter två huvudsakliga frågor: 

Lämplig organisering av lokala eller regionala operativa organ för samverkan i 

individärenden som rör oro för skolattacker. 

Hur det förebyggande arbetet mot sådana kan stärkas. 

Utöver detta så redogör delbetänkandet extensivt för erfarenheter från tidigare 

inträffade skolattacker både internationellt samt i Sverige. Utredningen ger också 

exempel på hur man på olika håll valt att organisera sig för att möta dessa fenomen på 

bästa sätt. 

Utifrån det aktuella delbetänkandet så innebär utredningens förslag i korthet att 

Center mot våldsbejakande extremism (CVE) ges utökat särskilt uppdrag och utökat 

mandat att kunna bistå kommuner och andra aktörer rörande individärenden och 

samverka runt dem. Med detta följer behov av lagförändringar avseende sekretess 

samt personuppgiftslagen. 

CVE föreslås även få i uppdrag att, tillsammans med Skolverket och 

Specialpedagogiska skolmyndigheten, ta fram ett sammanfattande metodstöd för 

hantering av det förebyggande arbetet mot skolattacker med tyngdpunkt på att tidigt 

upptäcka elever som uppvisar oroväckande beteenden och att sedan kunna 

strukturerat och metodiskt hantera problematiken. 

Remissammanställningen 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden, 

socialnämnden, utbildningsnämnden, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd, 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd och Kungsholmens stadsdelsnämnd. 

Arbetsmarknadsförvaltingen har inkommit med kontorsyttrande.  

Innehållsförteckning 

Stadsledningskontoret ................................................................................ 5 

Arbetsmarknadsförvaltningen .................................................................... 6 

Socialnämnden ........................................................................................... 7 

Utbildningsnämnden ................................................................................... 9 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ................................................. 10 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd ....................................................... 11 

Kungsholmens stadsdelsnämnd .............................................................. 12 
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Reservationer m.m. .................................................................................. 13 

 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 2 oktober 2023 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Stadsledningskontoret ställer sig positiv till att utredningen lyfter fram förslag för att 

minska risken för skolattacker och bedömer att CVE:s kunskap kan tillföra värdefull 

kunskap till berörda aktörer. CVE utgör redan i dag ett kunskapscentrum på området 

och blir därigenom frekvent involverade i att bistå kommuner och skolor i frågor 

rörande oro och risker för eventuella attentat.  

Stadsledningskontoret instämmer i behovet av ett ändamålsenligt och effektivt stöd i 

arbetet för att förebygga och förhindra skolattacker och andra våldsdåd och CVE 

utgör en viktig instans och kunskapskälla i detta. Stadsledningskontoret vill samtidigt 

tydliggöra att det åligger andra huvudmän såsom exempelvis skola, socialtjänst, polis, 

kriminalvård, frivård och psykiatri att vid behov agera och fatta nödvändiga beslut 

om åtgärder eller stödinsatser för enskilda vid oro eller händelse för att förhindra och 

förebygga skolattacker. Det är inte helt tydligt i utredningen vilken roll CVE ska ha i 

individärendena när centret ändå inte har ansvar eller mandat att fatta beslut om 

åtgärder eller stödinsatser till enskilda. Stadsledningskontoret ser hellre andra förslag 

på hur CVE:s kunskap kan tillvaratas i enskilda ärenden och hur kunskap om 

hantering och utfall av olika ärenden skulle kunna aggregeras på nationell nivå och 

bidra till gemensamt lärande och nyttjande på både nationell, regional och lokal 

beslutsnivå.  

Stadsledningskontoret ställer sig positiv till förslaget om att ge CVE, Skolverket och 

Specialpedagogiska myndigheten i uppgift att ta fram ett metodstöd och arbetssätt 

och bedömer att det kan bidra till ökad likställighet i kommunernas arbete mot 

skolattacker med fokus på enhetlig styrning, struktur och samsyn. 

De metodstöd som finns idag fokuserar framför allt på hur skolor ska agera vid en 

inträffad skolattack av karaktären Pågående Dödligt Våld (PDV). Fokus ligger för 

närvarande på att minska effekterna av en pågående attack genom att personalen får 

inövade beteenden och rätt sätt att agera på samt att hantera en sådan situation. När 

det gäller metoder och praxis för att hantera oro för individer som kan komma att 

utföra ett attentat så är variationen stor, sett över landet. I Stockholms stads skolor så 

hanteras problemen via lokala samverkansgrupper såsom exempelvis SSPF (Skola, 

socialtjänst, polis, fritid) och sociala insatsgrupper (SIG). Ett enhetligt 

förhållningssätt och välgrundat metodstöd att luta sig mot i denna del bör vara 

gynnande. 

Vid framtagandet av ett nytt metodstöd anser stadsledningskontoret att det är av 

största vikt att stöd och metoder bygger på forskning och beprövad erfarenhet. 
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Stadsledningskontoret anser att det saknas information om vilken samverkan och 

samarbete CVE ska ha med forskning och universitet för att bygga upp hållbara 

stödstrukturer och metodmaterial av god kvalitet.  

Vidare anser stadsledningskontoret att metodstödet även bör inkludera arbetssätt och 

metoder för att arbeta med elever i lägre årskurser, för att stödja skolpersonal och 

arbeta för tidig prevention. 

Stadsledningskontoret stödjer utredningens förslag om att få in kunskapen om 

skolattacker i redan befintliga mötes- och samarbetsstrukturer. 

Stadsledningskontoret ställer sig även positiv till förslaget om att CVE ska utöka sin 

organisation för att kunna ge stöd till skolor för att hantera risk och oro för 

skolattacker, men vill samtidigt lyfta att det är av stor vikt att den personal som ska 

komplettera CVE:s stödteam i arbetet med skolattacker har kompetens och 

erfarenheter som skolledare eller inom elevhälsan. 

I utredningen görs bedömningen att förslagen inte innebär ökade kostnader för 

kommuner och att det inte heller påverkar det kommunala självstyret. 

Stadsledningskontoret anser att en ny konsekvensanalys behöver göras inom ramen 

för arbetet med slutbetänkandet, då det fortfarande är mycket som är oklart kring 

roller och ansvar. 

Stadsledningskontoret föreslår att remissen anses besvarad med vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

Arbetsmarknadsförvaltningen 

Arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 15 september 2023 har 

i huvudsak följande lydelse. 

Arbetsmarknadsförvaltningen välkomnar att arbetet med att hantera oro för 

skolattacker tydliggörs genom att CVE ges i uppdrag att ge stöd även i 

avidentifierade ärenden som inte nödvändigtvis rör våldsbejakande extremism. 

Förvaltningen anser dock att vuxenutbildningens särskilda perspektiv kan tydliggöras 

i utredningens fortsatta arbete. Resonemangen i delbetänkandet utgår ofta från andra 

skolformer och från ärenden som rör barn och unga, men även vuxna kan vara elever. 

Förvaltningen instämmer i att det inte är motiverat att ta fram särskilda 

samverkansformer för att hantera oro för skolattacker, utan att det är bättre att bygga 

på de brottsförebyggande samverkansformer som redan finns i kommunerna och som 

kan se olika ut. Förvaltningen konstaterar dock att SIG och SSPF, som får stort 

utrymme i delbetänkandet, ofta rör primärt barn och unga. Eftersom skolattacker 

potentiellt kan utföras även inom vuxenutbildningen är det viktigt att 

Skolsäkerhetsutredningen, när den återkommer till samverkansfrågorna i 

slutbetänkandet, också beskriver samverkansformer med vuxna i centrum. Likaledes 

är det viktigt att vuxenutbildningens förutsättningar får sätta avtryck på det metodstöd 

som utredningen föreslår ska tas fram. 
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Socialnämnden 

Socialnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 29 augusti 2023 följande. 

Socialnämnden godkänner detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

Socialförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 1 augusti 2023 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Ett antal fall av grövre våld har inträffat i grund- och gymnasieskolor under senare 

tid, i vissa fall med dödlig utgång. Med anledning av detta har en utredning tillsatts av 

regeringen med syftet att barn, elever, lärare, rektorer och annan personal ska ha en 

säker och trygg utbildnings- och arbetsmiljö. 

Utredningen föreslår att CVE ska utgöra en central stödfunktion med uppdrag att 

bidra med kunskapsstöd i individärenden till kommuner, myndigheter och andra 

aktörer som i sin verksamhet hanterar oro för att en eller flera individer ska 

genomföra en skolattack. 

Utredningen framhåller att samverkan är en viktig komponent i såväl det bredare 

brottsförebyggande arbetet som i arbetet att förhindra och försvåra skolattacker. I 

individärenden vid oro för skolattacker kan samverkan behöva ske mellan till 

exempel skolan, socialtjänsten, polisen och hälso- och sjukvården. För att samverkan 

ska fungera behövs styrning, struktur och samsyn. I utredningen redovisas exempel 

på befintliga lokala samverkansformer för brottsförebyggande arbete i många av 

landets kommuner och beskrivningar av hur dessa fungerar.  

Utredningen identifierar även olika typer av hinder och utmaningar för samverkan 

samt anger också ett antal utgångspunkter för en lämplig organisering av 

samverkansorgan för att förhindra skolattacker. I utredningen behandlas frågan om 

lämplig organisering av lokala eller regionala operativa organ för samverkan i 

individärenden som rör oro för skolattacker. Utredningen föreslår att arbetet med att 

förebygga skolattacker inkorporeras i redan befintliga samarbetsformer och i skolans 

befintliga verksamhet så långt det är möjligt. 

Utredningen redogör även för erfarenheter och lärdomar efter inträffade skolattacker i 

Sverige och andra länder. Utifrån dessa erfarenheter och lärdomar föreslår 

utredningen att CVE tillsammans med Skolverket och SPSM ska få i uppdrag att ta 

fram ett metodstöd för skolväsendets förebyggande arbete mot skolattacker. CVE 

föreslås få en samordnande roll för uppdraget. Arbetet ska inriktas mot metoder för 

att tidigt upptäcka elever som uppvisar oroväckande beteenden som inte är 

begränsade till akademiska eller disciplinära svårigheter eller specifikt våldsamt 

beteende och för att hantera oro på ett strukturerat sätt. Metoder och arbetssätt kan tas 

fram efter kartläggning och analys av metoder som används i andra länder. 

Utredningen föreslår vidare en ny sekretessreglering för uppgifter om enskilds 

personliga och ekonomiska förhållanden samt ny personuppgiftsreglering, med 

koppling till CVE:s hantering av uppdraget att ge stöd i individärenden vid oro för en 

skolattack.  
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Utredningen konstaterar att det inte är ändamålsenligt att inrätta nya operativa 

samverkansorgan som täcker samtliga av landets kommuner enbart med syfte att 

samverka i individärenden vid oro för skolattacker, eftersom dessa ärenden är 

ovanliga i många kommuner. 

Utredningens förslag förväntas få ekonomiska konsekvenser för staten, i huvudsak 

genom att CVE behöver förstärka sin bemanning med motsvarande två 

årsarbetskrafter för att kunna fullgöra det föreslagna uppdraget. Enligt utredningens 

uppskattning uppgår denna kostnad till fyra miljoner kronor år 2025. Uppdraget för 

CVE, Skolverket och SPSM att ta fram ett metodstöd kommer uppskattningsvis att 

kosta två miljoner kronor år 2024. Konsekvensanalysen visar även utredningens 

bedömning att förslagen inte innebär ökade kostnader eller minskade intäkter för 

kommunerna och inte heller påverkar det kommunala självstyret. 

Utredningens förslag om att CVE ska ge stöd i individärenden vid oro för 

skolattacker och i samband därmed hantera personuppgifter innebär ett intrång i den 

registrerades personliga integritet. Utredningen bedömer att förslaget utgör en 

nödvändig och proportionell åtgärd i syfte att säkerställa att aktörer som hanterar oro 

för en skolattack kan få ett ändamålsenligt och effektivt stöd i arbetet för att 

förebygga och förhindra sådana våldsdåd. Att så sker är enligt utredningen i ett 

generellt allmänt intresse. 

Utredningen har genomfört en konsekvensanalys utifrån barnkonventionen där man 

bland annat konstaterade att det är uppenbart att en skolattack har en stor effekt, inte 

bara på de som direkt utsätts för våld, utan för alla barn som befinner sig i skolmiljön. 

Att vidta åtgärder för att motverka skolattacker är således i enlighet med de 

skyldigheter som följer av barnkonventionen. De föreslagna åtgärderna mot 

skolattacker ingår därvid som viktiga komponenter i den övergripande strävan att 

uppnå en trygg skolmiljö, vilket också kan bidra till att säkerställa att andra 

rättigheter som barn har förverkligas, exempelvis rätten till utbildning. 

Jämställdhetsanalys 

I Sverige och i övriga länder är pojkar överrepresenterade som utförare av 

genomförda och planerade skolattacker. I det övergripande arbetet att skapa 

tryggheten i skolan omfattar det förebyggande arbetet även ett aktivt arbete med att 

främja de normer och värden som ska prägla utbildningen, bland annat alla 

människors lika värde och respekt för andra människors egenvärde samt jämställdhet, 

och åtgärder inriktade mot specifika problem som sexuella trakasserier eller andra 

former av kränkningar.  I det förebyggande arbetet med att skapa åtgärder är det 

viktigt att ta hänsyn till att pojkar och flickor kan utsättas och uppleva skilda former 

av otrygghet, kränkningar, våld och ofredanden, 
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Utbildningsnämnden 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 28 september 2023 

följande. 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 4 september 2023 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Centrum för våldsbejakande extremism (CVE) utgör redan i dag ett kunskapscentrum 

på detta område och blir därigenom frekvent involverade i att bistå kommuner och 

skolor i frågor rörande oro och risker för eventuella attentat. Att nuvarande 

lagstiftning inte medger att CVE fullt ut kan medverka i konkreta ärenden på lokal 

nivå utgör ett hinder.  

Förvaltningen stödjer utredningens förslag att CVE:s kunskap kan tillföra värdefull 

information i svårare individärenden på lokal nivå utan hinder av sekretess.  

Detta medför att CVE ska kunna hantera personuppgifter. Förvaltningen konstaterar 

att det innebär att CVE kommer att hantera känsliga personuppgifter men att ett 

utvidgat sekretesskydd tillsammans med kompletterade nationell dataskyddsreglering 

av CVE:s personuppgiftsbehandling står i paritet med skyddet av den personliga 

integriteten. De föreslagna förändringarna möter således ingen erinran från 

förvaltningen avseende personuppgifts- samt GDPR-frågor.  

Förvaltningen ställer sig också positiv till förslaget om att ge CVE, Skolverket och 

Specialpedagogiska myndigheten i uppgift att ta fram ett metodstöd och arbetssätt. 

 De befintliga metodstöd som finns idag fokuserar framför allt på hur skolan ska 

agera vid en inträffad skolattack av karaktären Pågående Dödligt Våld (PDV). Fokus 

ligger på att kunna minska effekterna av en pågående attack genom att personalen får 

inövade beteenden och rätt sätt att agera på samt att hantera en sådan situation.  

När det däremot gäller metoder och praxis för att hantera oro för individer som kan 

komma att utföra ett attentat så är variationen stor, sett över landet. I Stockholms 

stads skolor så hanteras problemen via lokala samverkansgrupper såsom exempelvis 

SSPF (Skola, socialtjänst, polis, fritid) och sociala insatsgrupper (SIG). Ett enhetligt 

förhållningssätt och väl grundat metodstöd att luta sig mot i denna del bör vara 

gynnande.  

Vid framtagandet av ett nytt metodstöd anser förvaltningen att det är av största vikt 

att stöd och metoder bygger på forskning och den beprövade erfarenhet som finns. 

Utbildningsförvaltningen saknar information i utredningen om vilken samverkan och 

samarbete CVE ska ha med forskning och universitet, exempelvis 

Segerstedtsinstitutet, för att bygga upp hållbara stödstrukturer och metodmaterial av 

god kvalité.  
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Förvaltningens förslag är att man i metodstödet även inkluderar arbetssätt och 

metoder för att arbeta med elever som går på mellanstadiet och i lägre årskurser. 

Förvaltningen anser att det är av största vikt att stödja skolpersonal och att arbeta för 

tidig prevention.  

Utredningen föreslår fortsatt att befintliga samverkansstrukturer bör användas, med 

påbyggnad av metod, för att hantera oro för skolattacker. Förvaltningen stödjer 

utredningens förslag att få in kunskapen om skolattacker i redan befintliga mötes- och 

samarbetsstrukturer.  

Delbetänkandet föreslår även att CVE utökar sin organisation för att kunna ge stöd till 

skolor för att hantera risk och oro för skolattacker. Förvaltningen ställer sig positiv 

även till det förslaget. Det är dock av största vikt att den personal som ska 

komplettera CVE:s stödteam i arbetet med skolattacker har kompetens och 

erfarenheter som skolledare och/eller elevhälsopersonal. Det är också angeläget att 

tillkommande personal är förankrade i skolans organisation och i vardagsarbetet för 

att underlätta vid konsultation och kontakter.  

Avslutningsvis föreslår utredningen även att CVE ska bli en egen myndighet. 

Förvaltningen ställer sig frågande till om denna fråga har ingått i utredningens 

uppdrag. Därtill saknar förvaltningen en konsekvensanalys för att CVE ska bli en 

egen myndighet 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 21 

september 2023 följande. 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 

Särskilt uttalande av Peter Backlund (L), se Reservationer m.m. 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 3 augusti 

2023 har i huvudsak följande lydelse. 

Utredningen föreslår att Center mot våldsbejakande extremism (CVE) ska utgöra en 

central stödfunktion med uppdrag att bidra med kunskapsstöd i individärenden till 

kommuner, myndigheter och andra aktörer som i sin verksamhet hanterar oro för att 

en eller flera individer ska genomföra en skolattack. Det föreslås också en reglering i 

sekretesslagstiftningen för att CVE ska omfattas av sekretess när det kommer till 

uppgifter om enskilds personliga och ekonomiska förhållanden samt en ny lag om 

personuppgiftsbehandling.  

Den nya lagen om personuppgiftsbehandling ska möjliggöra att centrumet på ett 

ändamålsenligt sätt kan behandla personuppgifter som förekommer i individärenden 

samt säkerställa att dataskyddsförordningens krav på proportionalitet samt lämpliga 
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och särskilda åtgärder för den registrerades grundläggande rättigheter och intressen 

efterlevs vid sådan behandling. 

Delbetänkandet lyfter samverkan som en viktig del och att den centrala 

stödfunktionen (genom CVE) kan tillgodose behovet av expertkunskap och praktiska 

erfarenheter i individärenden för att förbättra förutsättningarna för samverkan lokalt 

och regionalt. Idag begränsas sådant stöd av att det endast kan ges i avidentifierade 

ärenden och bedömningen i utredningen är att befintlig sekretesslagstiftning är 

otillräcklig. 

Utredningen föreslår också att CVE tillsammans med Skolverket och 

Specialpedagogiska skolmyndigheten ska få i uppdrag att ta fram ett metodstöd för 

skolväsendets förebyggande arbete mot skolattacker, där CVE föreslås som 

samordnare. 

Utredningen ser att CVE behöver förstärka sin bemanning med två årsarbetskrafter 

och att förslagen kring sekretess och personuppgiftshanteringen utgör nödvändiga och 

proportionella åtgärder i syfte att säkerställa rätt stöd vid oro samt för att förebygga 

och förhindra dessa typer av våldsdåd. Förslagen innebär inte ökade kostnader eller 

minskade intäkter för kommuner och regioner och påverkar inte heller den 

kommunala självstyrelsen. Förslaget är att de nya bestämmelserna ska träda i kraft 

den 1 januari 2025. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 31 augusti 

2023 följande. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 4 augusti 

2023 har i huvudsak följande lydelse. 

Att hitta arbetsmetoder och stöd i att förebygga skolattacker är viktigt. Skolattacker 

skapar stor oro för barn, unga, personal och anhöriga på våra skolor. Stadsdelen 

utsattes, beklagligt nog, för en skolattack på Grimstaskolan nyligen. 

Utredningen påpekar att samverkan på lokalnivå, mellan skola, lokalpolis, socialtjänst 

och hälso- och sjukvården är den viktigaste samverkan för att nå resultat. Samtidigt 

påvisar utredningen behov av ett nationellt stöd i individärenden. 

Förvaltningens erfarenhet är att den lokala samverkan har störst inverkan på det 

förebyggande arbetet. Den lokala samverkan behöver kontinuerligt utvecklas så att 

tilliten mellan och tillgången till myndighetsöverskridande kompetensutbyte 

sinsemellan myndigheter förstärks. Utredningen belyser att den lokala samverkan är 

den viktigaste för att förhindra en skolattack. Förvaltningen har därav svårt att se 

behov av att CVE ska hantera individärenden rörande skolskjutningar. 
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Att CVE tillsammans med Skolverket och Specialpedagogiska skolmyndigheten 

(SPSM) får i uppdrag att ta fram praktiskt genomförbara metoder och arbetssätt för 

skolväsendets förebyggande arbete mot skolattacker är förvaltningen positiv till. Att 

skolor och verksamheter stärks i både det förebyggande arbetet och hanteringen av 

skolattacker ger ökad beredskap och trygghet att kunna hantera våldssituationer. 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 24 augusti 2023 

följande. 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

Kungsholmens stadsdelsförvaltning tjänsteutlåtande daterat den 20 juli 2023 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Att arbetet mot skolattacker sker på ett strukturerat sätt med metodstöd och CVE som 

en central stödfunktion för flera olika verksamheter, så som socialtjänsten, anser 

förvaltningen är bra. Förvaltningen anser också att det är bra att samverkan kring 

frågan inordnas i redan existerande samverkansformer och att utformningen av 

organisationen kan ske på lokal nivå. I övrigt har förvaltningen inga synpunkter. 
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Reservationer m.m. 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

Särskilt uttalande av Peter Backlund (L) 

När det gäller samverkan i individärenden får inte sekretessen vara ett hinder. En 

förutsättning för att Center mot våldsbejakande extremism (CVE) ska kunna arbeta 

konsultativt i individärenden är möjligheterna att reagera och agera väldigt snabbt 

utan osäkerheten som det innebär att behöva tänka i termer av sekretess. Skolattacker 

handlar om dödligt våld som kan ske inom loppet av några timmar från eventuell 

förvarning. 
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